

Title (en)

Device for register correction of the overprinting of sheets in a rotary sheet-fed press.

Title (de)

Vorrichtung zur Passerkorrektur der Bogenaufdrucke in einer Bogenrotationsdruckmaschine.

Title (fr)

Dispositif de correction du repérage de la surimpression sur une feuille dans une rotative à feuilles.

Publication

EP 0372237 A2 19900613 (DE)

Application

EP 89120537 A 19891106

Priority

DE 3840870 A 19881203

Abstract (en)

The device is intended for register correction of the overprinting of sheets or, alternatively, for the compensation of misaligned sheets in a rotary sheet-fed press by deforming the leading edge of the sheet before the printing unit. It consists of an adjustable bending apparatus which bends a support for adjacently arranged sheet grippers in the operating cycle of the machine, said support extending transversely to the running direction of the sheet. This bending apparatus is effective on an auxiliary gripper carrying out oscillating movements about a stationary axis having a gripper bridge (8) forming the support for the sheet grippers (20) and being supported on a gripper bridge shaft (10) at least at its two ends by means of rigid levers (9) and it consists of at least one adjustable stop (12, 21), which is fixed in relation to the machine frame and against which the gripper bridge (8) comes to rest approximately centrally between the levers (9) at the ends of the gripper bridge before the ends of the gripper bridge have reached their zero position, when they are swivelled back, in which the sheet grippers (20) take over the sheet (1). <IMAGE>

Abstract (de)

Die Vorrichtung ist zur Passerkorrektur der Bogenaufdrucke beziehungsweise zum Ausgleich verspannter Bogen in einer Bogenrotationsdruckmaschine durch Verformen der Bogenvorderkante vor dem Druckwerk bestimmt. Sie besteht aus einer verstellbaren Biegeeinrichtung, die einen sich quer zur Laufrichtung des Bogens erstreckenden Träger für nebeneinander angeordnete Bogengreifer im Arbeitstakt der Maschine durchbiegt. Diese Biegeeinrichtung ist an einem schwingende Bewegungen um eine ortsfest Achse ausführenden Vorgreifer mit einer den Träger für die Bogengreifer (20) bildenden, wenigstens ihren beiden Enden mittels biegsteifer Hebel (9) auf einer Greiferbrückenwelle (10) abgestützten Greiferbrücke (8) wirksam und besteht aus wenigstens einem einstellbaren, gegenüber dem Gestell der Maschine festen Anschlag (12,21), gegen den die Greiferbrücke (8) etwa mittig zwischen den Hebelen (9) an den Enden der Greiferbrücke zur Anlage kommt, bevor die Enden der Greiferbrücke beim Zurückschwenken ihre Nullage erreicht haben, in der die Bogengreifer (20) den Bogen (1) übernehmen.

IPC 1-7

B41F 21/05; B65H 9/10

IPC 8 full level

B41F 21/05 (2006.01); **B41F 21/12** (2006.01); **B65H 9/10** (2006.01)

CPC (source: EP)

B41F 21/05 (2013.01); **B65H 9/10** (2013.01)

Cited by

DE19611124B4; EP0704398A3; CN1152813C; EP1136404A3; EP1031418A1; EP0725026A3; EP0638497A1; US5505441A; US6283467B1

Designated contracting state (EPC)

DE FR GB IT SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0372237 A2 19900613; EP 0372237 A3 19901010; EP 0372237 B1 19950426; CA 2000730 A1 19900603; CA 2000730 C 19950131;
CN 1013261 B 19910724; CN 1043107 A 19900620; DE 58909200 D1 19950601; DE 8816641 U1 19900125; JP H02200438 A 19900808

DOCDB simple family (application)

EP 89120537 A 19891106; CA 2000730 A 19891016; CN 89108929 A 19891202; DE 58909200 T 19891106; DE 8816641 U 19881203;
JP 31081689 A 19891201